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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 2/2019 

Datum konání: 7. 3. 2019 

Místo konání: Malá zasedací místnost 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté:   Mgr. Markéta Pírková – vedoucí OM MÚ Kyjov 

   Ing. Lukáš Lattenberg – zahradní architekt města 

   

Zapisovatel:  Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel(ka): Ing. Pavel Berka 

Čas jednání:  14.30 – 17.00 hod. 

Program jednání: 

1. Informace o novém Jednacím řádu komisí Rady města Kyjova a předání osvědčení o 

zvolení člena komise životního prostředí        

2. Kontrola zápisu z jednání KŽP dne 29. 1. 2019 

3. Různé 

 

Průběh jednání: 

Jednání zahájil předseda komise Ing. Pavel Berka, který přivítal všechny přítomné a seznámil 

komisi s programem jednání. 

 

1. Informace o novém Jednacím řádu komisí Rady města Kyjova  a předání osvědčení 

o zvolení člena komise životního prostředí 

Předseda informoval komisi o novém Jednacím řádu komisí Rady města Kyjova, jenž byl 

schválen radou města na 10. schůzi konané dne 25. 2. 2019 a dále předal členům komise, kteří 

nebyli přítomni na prvním jednání komise dne 29. 1. 2019 „Osvědčení o zvolení člena KŽP“. 

Současně byl těmto členům předán k podpisu dokument „Prohlášení mlčenlivosti člena 

komise rady města“.   

 

2. Kontrola zápisu z jednání KŽP dne 29. 1. 2019 

 

2.1. Travnaté plochy se zvláštní péčí 

 

Ing. Blažek seznámil komisi se stávajícími travnatými plochami se zvláštní péčí. Dále byla 

diskutována možnost zřízení květnaté louky v městském parku k výročí Joži Úprky – 

Úprkova louka. Tato akce by mohla být organizována i s ostatními obcemi, kde malíř žil a 

pracoval a dále také s některými kulturními institucemi. Mgr. Lungová a Mgr. Veverková 
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osloví v této záležitosti vybrané kulturní instituce s možností spolupráce. Ing. Lattenberg bude 

konzultovat technologii založení takové louky na již zatravněných pozemcích s odborníkem 

na pestré travní směsi. PaedDr. Navrátil navrhl výsev travních směsí v areálu ZŠ J. A. 

Komenského.  

 

2.2. Údržba VKP 

 

TS Kyjov provedou obnovu cest (ořezy keřů) ve VKP V Podsedkách.  

T: 31.3.2019 

 

2.3. Naučná stezka 

 

Mgr. Veverková jménem ČSOP osloví Klub českých turistů s žádostí o obnovu značení.  

 

2.4. Kácení dřevin 

 

Ing. Blažek seznámil komisi s žádostmi o povolení kácení dřevin: 

 

a) Bohuslavice (okolí ZŠ) – 3x bříza, 2x jabloň, 1x třešeň 

b) Hřbitov Kyjov – 3x bříza 

c) Ivana Javora – modřín 

d) Svatoborská – třešně  

 

K bodu ad d) byla vedena diskuse k zachování stromů. Stanovisko Ing. Lattenberga: 

Jelikož jsou stromy zdravé a vitální, je v tuto chvíli nevhodné je kácet. Doporučuji odsranit 

zarůstající pochozí mříže a okolí kmene zasypat štěrkem, který je možné osadit cibulovinami, 

travalkami a nízkými keři. V místech, kde stromy svými kořeny zvedají dlažbu, je stejný 

postup možno provést pro celou plochu "ostrůvku", z něhož strom vyrůstá, čímž vznikne 

dekorativní záhon. Co se týče ořezu stromů, třešeň je druh, který tyto zásahy špatně snáší. 

Pokud je to nutné, doporučuji odstraňovat celé větve. Konflikt stromů s dopravou by měl 

posoudit odborník v této oblasti. U některých jedinců bude pravděpodobně možné stromy 

vyvětvit do potřebné světlé výšky, kde to nebude možné a strom bude z dopravního hlediska 

znamenat zvýšené riziko, je teprve na místě uvažovat o odkácení. 

 

Ořezy dřevin v ochranném pásmu VVN společnosti ČEPS, a. s., na pozemcích města 

MUDr. Šimeček provedl obhlídku lokalit, kde se plánuje ořez. Vzrůst dřevin v těchto 

lokalitách nedosahuje takové výšky, aby bylo nutno je ořezat. Město Kyjov požádalo 

společnost, jenž bude ořez provádět, o informaci, kdy bude ořez realizován. Doposud takovou 

informaci neobdrželo.  

 

Mgr. Veverková informovala komisi o náhradní výsadbě stromů v areálu MŠ 

v Bohuslavicích, která bude provedena za vykácené dřeviny v souvislosti s čištěním koryta 

Kyjovky Povodím Moravy a dále informovala o průběhu zapamátnění „Dorazilovy lípy“ 

v Bohuslavicích. 

 

2.5. Příprava komplexních pozemkových úprav  

 

Doposud nebyl získán souhlas většiny vlastníků zemědělské půdy. Oslovování vlastníků dále 

pokračuje.  
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2.6. Informace o realizaci projektu lesoparku 

 

Komise bude sledovat průběh dokončovacích prací. 

 

2.7.  Problematika vody 

 

Komise diskutovala vhodné lokality pro vytvoření vodních ploch, poldrů atd. pro zlepšení 

vodního režimu a mikroklimatu ve městě a okolní krajině: 

- jižní část pole severně od Boršovských lúk, 

- část pole východně od silnice mezi Boršovem a Bohuslavicemi („Vodičkova louka“), 

- pozemek severně od ZŠ a MŠ Kyjov - Za Humny. 

Ve všech případech bude nutné vyřešit majetkové vztahy k pozemkům, popř. soulad 

s územním plánem. Komise provede na příštím jednání obhlídku uvedených lokalit. 

 

PaedDr. Navrátil informoval komisi o projektu využití dešťové vody pro potřeby ZŠ J. A. 

Komenského. Ve sklepě budovy se nachází zásobníky, které lze využít pro skladování a 

následné využití dešťové vody. 

 

2.8. Návrh zákazu používání glyfosátů  

 

Ing. Lattenberg informoval o možnostech likvidace nežádoucího plevele bez použití 

škodlivých chemických prostředků. K tomuto účelu lze využít mechanické prostředky, páru, 

plamen apod.     

 

2.9. Návrh výsadby keřového lemu podél aleje života 

 

K zamezení postupnému rozorávání pozemků, kde jsou vysazeny stromy, je vhodné v první 

fázi tyto pozemky vymezit položením kmenů z pokácených stromů, v další fázi na podzim 

vysadit keřové patro.  Dále by bylo vhodné na těchto pozemcích snížit počet sečí a provést 

dosetí vhodnou travní směsí. 

 

2.10. Obnova průchodnosti krajiny – cesta do Chrastí 

 

Město ve spolupráci s TS zajistí zprůchodnění části cesty pod mezí a vytýčení potřebné šíře 

pozemku pro průchod podél stávajícího remízku (nad mezí).  

T: 31.3.2019 

 

2.11. Vytipování lokalit pro výsadbu větrolamů 

 

Mgr. Veverková upozornila na obnovu zejména stávajících větrolamů. Tato problematika 

byla diskutována s ohledem na vlastnické vztahy k pozemkům a dále ve vztahu k provedení 

pozemkových úprav. Ing. Lattenberg provede analýzu možností realizace krajinné zeleně na 

základě promítnutí územního plánu na mapu pozemků ve vlastnictví města (především 

s ohledem na možnost realizace biokoridorů).  Členové komise mohou své náměty na vhodné 

pozemky zaslat ing. Blažkovi, který je předá ing. Lattenbergovi.  
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3. Různé 

 

Mgr. Pírková 

Komise byla informována o záměru společnosti MND provést průzkumné vrty v katastru obcí 

Čeložnice a Bohuslavice. V této souvislosti budou některé polní cesty v katastru obce 

Čeložnice zpevněny panely pro pohyb těžké techniky. 

 

Mgr. Veverková 

- informovala komisi o velké oskeruši v Bohuslavicích, byla oslovena AOPK pro 

zapamátnění stromu. Ve spolupráci s Ing. Lattenbergem bude provedeno geodetické 

zaměření stromu, 

- pozvala členy komise na slavnostní vypouštění ježků, tato akce se uskuteční ve dnech 2. a 

5. 4. 2019 na Boršovských lúkách a je určena pro školy.  

  

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova:  

- 1/2019 – prověřit majetkové poměry v jižní části pole severně od Boršovských lúk,  

části pole východně od silnice mezi Boršovem a Bohuslavicemi („Vodičkova louka“) a 

pozemku severně od ZŠ a MŠ Kyjov - Za Humny -  zbudování vodních ploch či mokřadů. 

 

Úkoly pro členy komise:  ---- 

Termín dalšího jednání:  16. 4. 2019 v 15:30 hod.  

Jednání bude spojeno s obhlídkou vybraných lokalit. 

  

 

 

Zapsal: Ing. Blažek Tomáš 

Ověřil: Ing. Berka Pavel 

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Jednací řád komisí Rady města Kyjova vydaný RMK dne 25. 2. 2019  


